
 

Univerzita Karlova 
 

Akademický senát 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zápis ze zasedání dne 22. ledna 2021 
  
 

 
Prezenční listina 
  
Přítomní členové AS UK 

  

1. LF 
 Prof. MUDr. Jiří Raboch, DrSc. 
 Prof. MUDr. Stanislav Štípek,DrSc. 
 Martin Pehr 
 Jakub Hajný 
 
  
 
 

2. LF 
Prof. MUDr. Richard Škába, CSc. 
Prof. MUDr. David Kachlík, Ph.D. 
MUDr. Anna Olšerová 
 
 

 

3. LF 
Prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. 
MUDr. Martin Havrda 
Tomáš Sychra 
MUDr. Metoděj Renza 
 

 

  
LF P 
MUDr. Karel Ježek, Ph.D 
MUDr. Anna Malečková 
Štěpán Suk 
 

  
LF HK 
Doc. MUDr. Vladimír Koblížek, Ph.D. 
Prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. 
Vojtěch Novotný 
Kristián Lux 

 

  
FaF 
Doc. PharmDr. František Trejtnar, CSc. 
Ing. Vladimír Kubíček, CSc. 
Tomáš Jan 
Eliška Voříšková  
 

  
FF 
Mgr. Karel Šima, Ph.D. 
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D. 
Mgr. Tomáš Konečný 
Bc. Martin Čihák 

 

  
PF 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. 
Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 
JUDr. Michal Říha 
Mgr. Michael Glogr 

 

  
PedF 
doc. PaedDr. Vanda Hájková, Ph.D. 
PhDr. David Greger, Ph.D. 
Bc. Daniela Čechová  
Mgr. Daniel Pražák 
 
 
 

  
FTVS 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
Mgr. Tomáš Gryc, Ph.D. 
Mgr. David Půlpán 
Mgr. et Bc. Filip Hruša 
 
 

  
PřF 
Prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. 
Doc. Ing. Stanislav Smrček 
Mgr. et Mgr. David Hurný 
Mgr. Jan Pačes 
 

  
MFF 
Doc. RNDr. Jiří Dolejší 
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D. 
Bc. Andrej Farkaš 
Bc. Patrícia Schmidtová 



 

  
FSV 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D. 
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D 
Mgr. Eliška Černovská 
Bc. Kristýna Švárová 

  
KTF 
PhDr. Milan Pech, Ph.D. (KTF) 
 
 

  
HTF 
ThDr. Jaroslav Hrdlička 

 
 
 

ETF 
Doc. Petr Sláma, Th.D. 
Mgr. Jan Kranát, Ph.D. 
Ondřej Horký 
 
 
 

 

FHS 
Doc. Dr. Phil. Mgr. Pavel Himl 
Mgr. Josef Kružík, Ph.D 
Mgr. Jan Potoček 
Mgr. Zuzana Terry 

 

Součásti 
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D. 
Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D. 

 
Omluvení členové AS UK 
 
Tomáš Stejskal (2. LF) 
Mgr. Kateřina Hlaváčová (HTF) 
Doc. MUDr. Jiří Moláček, Ph.D. (LFP) 
Mgr. Kateřina Pousková (KTF) 
Bc. Barbora Uchytilová (KTF) 
Terezie Remencová (HTF) 
 
Hosté 
  
Prof. RNDr. Jan Hála, DrSc., prorektor pro rozvoj 
Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti 
Prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc., prorektorka pro evropskou problematiku 
Prof. RNDr. Jan Konvalinka, CSc., prorektor pro vědeckou činnost 
Prof. JUDr. Aleš Gerloch, CSc., prorektor pro akademické kvalifikace 
Doc. RNDr. Markéta Lopatková, Ph.D. (KR) 
JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK 
MUDr. Milan Prášil, MBA, kancléř UK 
Mgr. Václav Hájek (OVV) 
RNDr. Helena Kvačková (RUK) 
MUDr. Josef Fontana (KR) 
Mgr. Michal Zima (RUK) 
Mgr. Alena Vlasáková (RUK) 
Jitka Baťková (RUK) 
RNDr. Věra Šťastná, Ph.D. (RUK) 
Aleš Plojhar (ÚVT) 
Doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. (FTVS) 
JUDr. Jan Wagner (RUK) 
Mgr. Tereza Smužová (RUK) 
Doc. PhDr. Pavel Sládek, Ph.D. (FF) 
Mgr. Eva Lehečková, Ph.D. (FF) 
Štěpán Bojar (ÚVT) 
Michael Kučera 
Veronika Matraszek (3.LF) 
Martina Horáková (3.LF) 
Martin Boukal (KTF) 
Matěj Višňa (1.LF) 
Kamila Otrubová (1.LF) 
MUDr. Jan Gojda (3.LF) 
Prof. MUDr. Robert Jech, Ph.D. (1.LF) 
Ing. Milan Skrbek (FTVS) 
Mgr. David Pavlorek (FF) 
Jan Koubek (RUK) 
Amáta Vohradská (PF), tajemnice AS UK 
Anna Matoušková (PF), tajemnice Legislativní komise AS UK 
 
 
 
 



 

Zápis ze zasedání AS UK dne 22. ledna 2021 
 
1.  Zahájení  
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se 
konalo jak prezenční formou v Modré posluchárně Karolina, tak distanční formou prostřednictvím platformy MS Teams. 
Prof. Zahálka uvedl, že Předsednictvo AS UK průběžně hodnotilo, jak dál postupovat ohledně volebního zasedání AS UK, 
které se má konat dne 5. února 2021. Konstatoval, že zasedání proběhne podle plánu dne 5. února v hybridním režimu. 
Veškeré volby budou probíhat čistě elektronicky.   
 
Skrutátorkou byla určena: MUDr. Anna Malečková 
 
 
Program zasedání AS UK 

Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 11. ledna 2021 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán 
členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu. 
 

1. Zahájení 
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 18. prosince 2020 
3. Vystoupení J. M. pana rektora 
4. Návrh na prodloužení mimořádného stavu na UK 
5. Strategický záměr Univerzity Karlovy 2021-2025 
6. Plán realizace Strategického záměru pro rok 2021 
7. Zpráva o čerpání prostředků AS UK 
8. Návrh Opatření rektora č. XX/2021 Přiznávání stipendia v akutní tíživé situaci studenta na UK 
9. Volba delegáta do Dozorčí rady GA UK 
10. Volba delegátů do Hodnotící komise dle Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK 
11. Volba delegátů do Kontrolní komise dle Pravidel podpory zájmové činnosti studentů UK 
12. Vnitřní předpisy UK 
13. Vnitřní předpisy fakult a součástí 
14. Právní jednání 
15. Průběžné hodnocení HR Award 
16. Informace z pracovních komisí 
17. Informace z Rady vysokých škol 
18. Různé  

 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje program zasedání.” 
Schváleno tichým souhlasem 
  
 
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 18. prosince 2020 
 
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženému návrhu zápisu ze zasedání AS UK konaného 
dne 18. prosince 2020 byla doručena jedna připomínka, která byla zapracována a upravená verze zápisu byla 
zveřejněna. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 18. prosince 2020.” 
Hlasování 
Pro 45, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 

 
3. Vystoupení J.M. pana rektora 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo MUDr. Milanu Prášilovi, MBA, kancléři 
UK. MUDr. Prášil omluvil prof. Škrhu, který měl zastoupit J.M. pana rektora, ale kvůli zdravotním komplikacím se na 
dnešní zasedání nemohl dostavit.  
 
MUDr. Prášil uvedl, že J. M. pan rektor byl hospitalizován ve VFN s dýchacími problémy souvisejícími s onemocněním 
COVID-19. J. M. pan rektor je nyní ve stabilizovaném stavu. MUDr. Prášil vyřídil končícím členům AS UK od J. M. pana 
rektora poděkování za jejich činnost v AS UK. MUDr. Prášil dále uvedl, že v průběhu minulého týdne zastupoval J. M. 
pana rektora prof. Royt, prorektor pro tvůrčí a ediční činnost, který je nyní taktéž zdravotně indisponován. Od příštího 
týdne bude J. M. pana rektora zastupovat prof. Škrha, prorektor pro zahraniční styky a mobilitu. 
 
MUDr. Prášil dále uvedl, že prioritou pro vedení UK stále zůstává probíhající pandemie, s čímž korespondují i předložené 
materiály. Kolegium rektora se zabývalo otázkou promocí a vzhledem k situaci byly zrušeny termíny plánované v únoru 
a březnu. Projednán byl i materiál „Hybridní jaro“ jakožto souhrn doporučení pro fakulty týkající se průběhu letního 
semestru. Co se týče vědy, hlavním tématem zůstává institucionální financování v programu Cooperatio, který by měl 



 

od ledna 2022 nahradit program Progres. MUDr. Prášil dále informoval, že UK podepsala spolu s Akademií věd ČR 
deklaraci týkající se přípravy expertní skupiny na podporu žadatelů o ERC granty. UK bude v nejbližší době procházet 
hodnocením HR Award. Na závěr uvedl, že představitelé UK uctili památku Jana Palacha.   
 
Prof. Rovná, prorektorka pro evropskou problematiku, doplnila, že všechny aktivity kromě fyzických mobilit běží, 
například ve 4EU+ plní UK harmonogram priorit, především úzce spolupracuje s novou secretary general. V rámci 4EU+ 
byly vyhlášeny dvě výzvy, a to druhé kolo v rámci projektů ve vzdělávání a minigranty pro vědecké projekty. UK se 
účastní jednání v rámci evropských univerzitních sítí, zejména výroční schůze Coimbra group, která se má konat v 
červnu.  
 
Prof. Konvalinka, prorektor pro vědeckou činnost, doplnil informace k již zmíněným minigrantům s tím, že jde o velmi 
uživatelsky přátelské granty do výše 30.000,- Kč udělované v rámci 4EU+. Dále stručně okomentoval současný stav 
programu Cooperatio, jehož upravenou verzi mají nyní k dispozici fakulty k připomínkování. Začátkem února bude 
program znovu představen na kolegiu rektora a 25. února 2021 na Vědecké radě. K vnitřnímu hodnocení uvedl, že 
vedení UK v současné chvíli rozesílá zprávy na fakulty k připomínkování, dochází však ke zdržení kvůli pandemii. 
Mezinárodní panel k hodnocení vědy se sejde na konci ledna. Následovat bude jednání Tripartity, kde se bude rozhodovat 
o tom, jak se hodnocení v modulu M17 1-5 promítne do financování veřejných vysokých škol. Prof. Konvalinka dále 
uvedl, že probíhají jednání s premiérem a několika ministry o Kampusu Albertov a způsobu jeho financování. 
 
Prof. Wildová, prorektorka pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti, uvedla, že na 26. ledna byli sezváni zástupci fakult 
k diskusi o vyhodnoceném dotazníkovém šetření týkajícím se kvality distanční výuky. Dále informovala, že bude zasedat 
RVH, která bude projednávat celý model hodnocení studijních programů.  
 
Rozprava 
 
Pehr požádal o podrobnosti k zmíněné deklaraci k ERC grantům ve spolupráci s Akademií věd. Prof. Konvalinka uvedl, 
že jde o aktivitu, kterou již několik let brilantně a obětavě zajišťuje prof. Strakoš. Deklarace dává na vědomí, že AV s UK 
vytváří pracovní skupinu, kde budou pracovat nejvýznamnější čeští vědci. Na tuto iniciativu UK uvolní určité prostředky. 
Je otevřená i dalším univerzitám. 
 
Dr. Bičovský k harmonogramu hodnocení vědy uvedl, že na FF UK přetrvává nejistota o tom, jak celý proces probíhal a 
jak se jeho nedostatky mohou propsat do dalších kroků. Zprávy, ze kterých se vychází, byly velmi nevyvážené, co se 
týče kritérií přístupu k jednotlivým disciplínám. Důvěra v to, že hodnocení je v pořádku, je zásadní pro to, aby lidé věřili 
tomu, že následné kroky budou v pořádku. Prof. Konvalinka uvedl, že jde o několikafázový proces, který má svou 
schválenou strategii, podle které probíhá. Report je velmi podrobný a jeden z nejlepších, který kdy v ČR nějaká instituce 
provedla a jde o nejrozsáhlejší hodnocení, které na UK kdy proběhlo. Od začátku bylo součástí strategie, že hodnocení 
bude anonymní. Prof. Konvalinka považuje za zásadní a bude apelovat na to, aby všechny výsledky byly zveřejněny. 
Jediný spor, který dosud zaregistroval, je o to, zda zveřejňovat jednotlivá review jednotlivých výsledků hodnocení. 
Zveřejnění by však bylo v rozporu se strategií. 
 
Dr. Greger požádal o doplnění informace o očekávané výši rozpočtu UK na vědu v roce 2021 v reakci na jednání o 
promítnutí metodiky 2017+ do dělení prostředků mezi univerzity. Prof. Konvalinka uvedl, že rozpočet pravděpodobně 
bude navýšen, ale o kolik, to v tuto chvíli nemůže říct. Vzhledem k aktuálnímu dění jsou však jistoty otřeseny, bohužel 
neplatí střednědobé ani dlouhodobé plány. 
 
Prof. Gerloch informoval o fungování Vědecké rady distanční formou. Na úseku kvalifikací běží vše standardně.  
 
Dr. Jüptner se dokázal, zda budou prodlouženy licence programu Zoom, případně navýšen jejich počet. MUDr. Prášil 
uvedl, že v tuto chvíli je licencí dostatečný počet a budou prodlouženy, bude-li to potřeba. 
 
Prof. Raboch se dotázal, zda se může být Akademický senát seznámen s materiály Cooperatio. Prof. Konvalinka uvedl, 
že všechny materiály Cooperatio procházejí kolegiem rektora a rozšířeným kolegiem rektora a jsou zveřejňovány.  
 
Doc. Brom se dotázal na převod nespotřebovaných peněz z projektů GA ČR z roku 2020 na 2021. Řešitelé počítali s tím, 
že limit pro převod bude 5%, ale pár dní před Vánoci přišel pokyn, že limit bude 10%. Zeptal se, proč k tomu došlo. 
Prof. Konvalinka uvedl, že vedení UK se pokoušelo prosadit vyšší limit pro převod cestou změny vysokoškolského zákona, 
kde je stanoven limit 5%, což se nepodařilo. Původ změny limitu na 10% nezná. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informace od vedení UK.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
4. Návrh na prodloužení mimořádného stavu na UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo MUDr. Prášilovi k představení 
navrženého materiálu. 
 
MUDr. Prášil uvedl, že situace týkající se pandemie je v lepším případě nezměněná, což znamená, že trvají všechny 
důvody pro to, aby byl mimořádný stav na UK prodloužen. 
 



 

Návrh usnesení: 
„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k prodloužení mimořádného stavu na UK do 12. března 2021.” 
Pro 50, proti 1, zdržel se 1 
Schváleno 
 
 
5. Strategický záměr Univerzity Karlovy 2021-2025 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo MUDr. Prášilovi. MUDr. Prášil 
poděkoval všem, kteří se podíleli na procesu přípravy Strategického záměru UK. Stručně okomentoval některé priority, 
zejména tedy studium, vědu, internacionalizaci a vztah UK k její třetí roli. V závěru jsou též vyzdviženy některé 
kvalitativní hodnoty. Snaha byla, aby byl Strategický záměr dokumentem konzistentním, který jasně popisuje, čeho by 
mělo být v daném období dosaženo.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje Strategický záměr Univerzity Karlovy na období 2021-2025.“  
Hlasování 
Pro 53, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 
6. Plán realizace strategického záměru pro rok 2021 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo MUDr. Prášilovi. MUDr. Prášil 
uvedl, že jde o zpřesnění Strategického záměru pro konkrétní rok. Plán realizace obsahuje rozpracování jednotlivých 
priorit s vazbou na konkrétní aktivitu a konkrétního člena vedení UK. Návrh též obsahuje povinnou přílohu, kterou je 
Plán investičních aktivit pro rok 2021. 
 
Bc. Farkaš apeloval na to, abychom se nepouštěli do velkých investičních projektů bez dostatečné rezervy.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje Plán realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2021.“  
Hlasování 
Pro 52, proti 1, zdržel se 1 
Schváleno 
 
7. Zpráva o čerpání prostředků AS UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, představil navržený materiál. Vysvětlil, že v položce „Dohody“ 
v materiálu chybí nula a správná částka je tedy 300.000 Kč. Zároveň uvedl informaci o odměnách vyplacených členům 
AS UK.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí Zprávu o čerpání prostředků AS UK v roce 2020.“  
Hlasování 
Pro 53, proti 0, zdržel se 2 
Schváleno 
 
8. Návrh Opatření rektora č. XX/2021 – Přiznávání stipendia v akutní tíživé situaci studenta na UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo MUDr. Prášilovi, který zároveň 
pro zdravotní komplikace omluvil neúčast prof. Králíčkové, prorektorky pro studijní záležitosti. 
 
MUDr. Prášil uvedl, že toto opatření rektora má ambici řešit případy akutních tíživých situací studentů, jak jsou 
vyjmenovány v příslušném opatření. Vedení UK má v Principech rozdělování příspěvků a dotací na UK vyčleněné 
prostředky na podporu sociálně znevýhodněných studentů, přičemž zhruba 1 milion Kč z celkových 5 milionů Kč chce 
vedení UK vyčlenit právě pro tento případ. 
 
Mgr. Smužová doplnila, že na základě projednání s Ekonomickou komisí AS UK byl materiál modifikován. Byla doplněna 
jedna ze skutkových podstat akutní tíživé situace, a to případ, kdy se student stane obětí trestného činu.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK, se seznámila s předloženým 
materiálem.  
 
Sychra se dotázal, od kdy bude opatření účinné. Mgr. Smužová uvedla, že se předpokládá, že opatření bude účinné od 
1. února 2021. 
 
Návrh usnesení: 



 

„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu Opatření rektora č. xx/2021 – Přiznávání stipendia v akutní tíživé situaci 
studenta na UK ve znění modifikace předkladatele.“  
Hlasování 
Pro 55, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
9. Volba delegáta do Dozorčí rady GA UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání.  
 
Nominována byla: PhDr. Dana Bittnerová, CSc. (FHS) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK deleguje PhDr. Danu Bittnerovou, CSc. do Dozorčí rady GA UK.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
10. Volba delegáta do Hodnotící komise dle Pravidel podpory zájmové činnosti studentů na UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 
Sociální komise AS UK nominovala Františka Zajíce (MFF), Karolínu Švandovou (FF) a Bc. Petra Kobylku (FSV) 
 
Ekonomická komise AS UK nominovala Kateřinu Grygarovou (3.LF) a Tatianu Baďurovou (FHS). 
 
Předsednictvo AS UK nominovalo Pavla Linzera (PF) a Martina Polívku (LFP). 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK deleguje Františka Zajíce (MFF), Karolínu Švandovou (FF), Bc. Petra Kobylku (FSV), Kateřinu Grygarovou (3.LF), 
Tatianu Baďurovou (FHS), Pavla Linzera (PF) a Martina Polívku (LFP) do Hodnotící komise dle Pravidel podpory zájmové 
činnosti studentů UK.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
11. Volba delegáta do Kontrolní komise dle Pravidel podpory zájmové činnosti studentů na UK 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 
Ekonomická komise AS UK nominovala Bronislava Poula (FF). 
 
Předsednictvo AS UK nominovalo MUDr. Josefa Fontanu (3. LF). 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK deleguje Bronislava Poula (FF) a MUDr. Josefa Fontanu (3.LF) do Kontrolní komise dle Pravidel podpory zájmové 
činnosti studentů UK.“  
O návrhu se bude hlasovat elektronicky. 
 
12. Vnitřní předpisy UK 
 

I. Dílčí změna Jednacího řádu VR UK (č.j. 260/2020) 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo JUDr. Stašovi, předsedovi 
Legislativní komise AS UK. 
 
JUDr. Staša nejprve předal slovo Mgr. Smužové, která stručně představila obsah navržených změn. 
 
JUDr. Staša uvedl, že Legislativní komise AS UK se seznámila s doručeným stanoviskem. K návrhu dílčí změny nebyl 
doručen žádný pozměňovací návrh. Legislativní komise AS UK uplatnila legislativně technické opravy. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Jednacího řádu VR UK (č.j. 260/2020) s výhradou legislativně technických oprav.“  
Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 1 
 
 
13. Vnitřní předpisy fakult a součástí 
 
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních 
vnitřních předpisů. Materiály byly řádně zveřejněny ve veřejné části webu AS UK. J. M. pan rektor předložil kladné 
stanovisko ke všem návrhům. 
 

a) Změna Jednacího řádu Akademického senátu FaF UK (č.j. 261/2020) 



 

 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Akademického senátu FaF UK (č.j. 261/2020) s výhradou legislativně 
technických oprav.“ 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
 

b) Změna Jednacího řádu Vědecké rady 2. LF UK (č.j. 6/2021) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady 2. LF UK (č.j. 6/2021).” 
Hlasování 
Pro 51, proti 0, zdržel se 0 
 

c) Jednací řád Vědecké rady FSV UK (č.j. 11/2021) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh Jednacího řádu Vědecké rady FSV UK (č.j. 11/2021) s výhradou legislativně technických oprav.” 
Hlasování 
Pro 51, proti 0, zdržel se 1 
 

d) Jednací řád Vědecké rady CERGE (č.j. 10/2021) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady CERGE (č.j. 10/2021).” 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 1 
 

e) Změna Jednacího řádu Vědecké rady FF UK (č.j. 12/2021) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady FF UK (č.j. 12/2021).” 
Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 1 
 
 
14. Právní jednání 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 
 

a) Dodatek č. 4 Smlouvy o dílo - Mephared 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
  
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal záměr uzavřít dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo ze dne 02.08.2018 na zhotovení projektové dokumentace 
na stavbu Mephared 2 mezi Univerzitou Karlovou jako objednatelem a Bogle Architects, s.r.o., IČO: 24818321, jako 
zhotovitelem, jehož předmětem je změna přílohy č. 1 smlouvy o dílo spočívající ve změně specifikace užitných ploch. 
AS UK doporučuje dodatek č. 4 ke smlouvě o dílo předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu 
k uzavření dodatku č. 4.” 
Hlasování 
Pro 47, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 

b) Kampus Albertov GCA – přeložka kabelové trasy T-MOBILE 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal návrh Smlouvy s vlastníkem technické infrastruktury o úpravě – překládce stávající infrastruktury mezi 
UK a T-Mobile Czech Republic a.s., v rámci připravované výstavby Kampusu Albertov - objektu Globcentra, a souhlasí, 
aby byla tato smlouva uzavřena.“ 
Hlasování 



 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

c) Kampus Albertov GCA – smlouva o přeložce veřejného osvětlení 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., kvestor UK, představil předložený materiál. 
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal návrh Smlouvy o provedení přeložky veřejného osvětlení mezi UK jako stavebníkem a Hlavním městem 
Prahou, kterou zastupuje společnost Technologie hlavního města Prahy, a.s., v rámci připravované výstavby Kampusu 
Albertov – objektu Globcentra, a souhlasí, aby byla tato smlouva uzavřena.” 
Hlasování 
Pro 51, proti 1, zdržel se 0 
Schváleno 
 
15. Průběžné hodnocení HR Award 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo MUDr. Prášilovi.  
 
MUDr. Prášil uvedl, že UK je přihlášena k žádosti o certifikát HR Award, což znamená přihlášení se k Evropské chartě 
pro výzkumné pracovníky a Kodexu chování pro přijímání výzkumných pracovníků. Zároveň poděkoval Mgr. Smužová, 
která na UK celý projekt koordinuje. 
 
Mgr. Smužová stručně představila předložené dokumenty. Jedná se o předkládací zprávu, informace o dosavadním 
naplňování akčního plánu a akční plán na příští tři roky s novými prioritami a cíli.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK, se seznámila s předloženým 
materiálem.  
 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vyjadřuje klasné stanovisko k podkladům k průběžnému hodnocení HR Award.“  
Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 2 
Schváleno 
 
16. Informace z pracovních komisí 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali 
o činnosti komisí. 
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že agenda Legislativní komise AS UK byla již 
projednána v předchozích bodech.  
  
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že agenda Ekonomické komise AS UK byla 
již částečně projednána v předchozích bodech. Dále uvedl, že řádnému zasedání komise předcházelo mimořádné 
zasedání, které se týkalo rozdělování prostředků ve fondu Mikuláš. Dopis vedení UK bude dopracován v průběhu příštího 
týdne. Ekonomická komise AS UK se v důsledku toho, že jí byla svěřena agenda rozhodování o rozdělování prostředků, 
dostala do nekomfortní pozice, která se blíží exekutivní činnosti. 
 
Mgr. Michael Glogr v zastoupení JUDr. Michala Říhy, předsedy Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK 
se tento měsíc nesešla. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK se seznámila s prací s alumni UK 
a s činností Hodnotící a Kontrolní komise.  
 
Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro IT AS UK se seznámila 
s výsledky předběžných tržních konzultací na nákup systému pro KaM a ekonomického systému pro RUK. Na základě 
předběžných tržních konzultací ohledně systému pro KaM bude nutné navýšit prostředky na tento systém. Důležité je, 
že UK bude vlastníkem tohoto systému.  
 
Amáta Vohradská v zastoupení Mgr. Filipa Hruši, předsedy Ediční komise AS UK, uvedla, že Ediční komise AS UK se 
tento měsíc nesešla. 
 



 

Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK se tento měsíc nesešla.  
 
Rozprava 
 
Dr. Bičovský doplnil, že Ekonomická komise se stala ad hoc řešením systematického problému a má být formulována 
koncepce, jak UK bude tento problém řešit. 
 
Akademický senát vyslechl stížnost dr. Šárky Kučerové Cihelkové na Petiční komisi AS UK.  
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
17. Informace z Rady vysokých škol 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, předal slovo doc. Bromovi. Doc. Brom uvedl, že probíhala debata 
ohledně formy setkání RVŠ. Příští sněm RVŠ bude volební.  
 
JUDr. Říha uvedl, že se chystá ustavující schůze RVŠ a aktuálně probíhá plénum SK RVŠ, kde byl předsedou zvolen Ing. 
Michal Farník (ČVUT) a místopředsedou Martin Horváth (UVT). 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace Rady vysokých škol.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 

 

18. Různé 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl, že volební zasedání AS UK proběhne dne 5. února 2021 
hybridně a veškeré volby proběhnou elektronicky. Senátoři obdrží v následujících dnech pozvánku včetně informací o 
postupu. Vysvětlil též proces ustavování komisí. 
 
Ondřej Horký představil návrh usnesení týkající se politických útoků na svobodu bádání a akademickou svobodu, 
zejména v souvislosti s incidenty na Ostravské univerzitě a Masarykově univerzitě (nařčení dr. Antonína Doláka). 
 
Navržené usnesení: 
 
„Za Akademický senát UK odsuzujeme všechny formy politického tlaku na svobodu bádání a akademickou samosprávu. 
Rovněž odsuzujeme nedávné pokusy o zásahy v tomto smyslu na Ostravské univerzitě a Masarykově univerzitě. 
Vyjadřujeme také podporu nezaujatému nezávislému postupu univerzitních orgánů v aktuálních případech mediálních 
útoků vůči členům akademických obcí zmíněných univerzit, jakož i akademické obce UK.“ 
 
Prof. Zahálka navrhl předkladatelům, aby nejprve předložili dané usnesení komisím s tím, že by se o daném usnesení 
hlasovalo na příštím zasedání.  
 
 
Mgr. Smužová jménem MUDr. Prášila poděkovala za schválení Strategického záměru. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK, poděkoval 
též končícím členům AS UK za odvedenou práci a oznámil termín příštího zasedání, které se bude konat 5. února 2021 
v 10:00. Zasedání ukončil ve 13:50. 
 
  
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
předseda AS UK  
 
Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice Legislativní komise AS UK 
  

 


